



国家社科基金资助期刊

5
2018

法学研究

中国社会科学院法学研究所 主办

万方数据

CHINESE JOURNAL OF LAW

· 金融法专题研究 ·

金融科技背景下金融监管范式的转变

..... 周仲飞 李敬伟 (3)

互联网金融风险的社会特性与监管创新 许多奇 (20)

智能投资顾问模式中的主体识别和

义务设定 高丝敏 (40)

法教义学与法治:法教义学的治理意义 雷 磊 (58)

动产抵押的登记对抗原理 庄加园 (76)

对待给付风险负担的基本原则及其突破 刘 洋 (95)

作品名称的多重功能与多元保护

——兼评反不正当竞争法第6条第3项 彭学龙 (115)

业务侵占:贪污罪的解释方向 王彦强 (136)

技术侦查证据使用问题研究 程 雷 (153)

清代州县讼事中的国家与个人

——以巴县档案为中心 汪雄涛 (171)

· 马克思主义法学专论 ·

苏俄宪法在中国的传播及其当代意义 韩大元 (189)

封面题字:吴应武

CHINESE JOURNAL OF LAW

(Bimonthly)

Vol. 40, No. 5, September 2018

CONTENTS

Shift of Financial Regulatory Paradigm Against the Background of

FinTech *Zhou Zhongfei, etc.* (3)

Internet Finance Risks' Social Attributes and Its Regulatory Innovation *Xu Duoqi* (20)

Identification of the Obligor and Duty Construction in the Robo-Financial

Advisor Mode *Gao Simin* (40)

Legal Dogmatics and the Rule of Law:

the Governance Meaning of Legal Dogmatics *Lei Lei* (58)

Registration Confrontation of Chattel Mortgage *Zhuang Jiayuan* (76)

Basic Principle of *Gegenleistungsgefahrtragung* and Its Exceptions *Liu Yang* (95)

Multiple Functions and Multiple Protections of Titles of Works *Peng Xuelong* (115)

Embezzlement: Direction of Interpretation of the Crime of Corruption ... *Wang Yanqiang* (136)

Research on the Use of Covert Surveillance Evidence *Cheng Lei* (153)

The State and the Individual in Local Lawsuits of Qing Dynasty *Wang Xiongtao* (171)

Spread of Soviet-Russian Constitution in China and Its Contemporary

Significance *Han Dayuan* (189)



法学研究公众号



社科期刊网

ISSN 1002-896X



9 771002 896182



0.9>

ISSN 1002-896X
CN 11-1162/D

国内代号: 2-528
国外代号: Bm164

国内定价: 60 元